
 

 

  

 

 

  

 

 

 

  

Referat for møde i Kredsrådet for Fyns politikreds 
 
 
Tid:  Den 24. november 2022 kl. 09.30-11.00 

Sted:  Nordfyns Kommune 

 

Der var afbud fra Borgmester i Langeland Kommune, Tonni Hansen og Borgme-

ster i Odense Kommune, Peter Rahbæk Juel. Borgmester i Middelfart, Johannes 

Lundsfryd deltog virtuelt. Desuden deltog Stadsdirektør i Odense Kommune, Ste-

fan B. Andersen på kredsrådsmødet.  

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

 

Referatet blev godkendt. 

 

2. Godkendelse af dagsorden til dette møde 

 

Dagsorden blev godkendt. 

 

3. Orientering om eventuel ændring af retsplejelovens § 112, stk. 6 om antal 

møder i Kredsrådet v. Arne Gram  

 

Arne Gram indledte punktet og orienterede om en mulig ændring af retsplejelo-

vens § 112, stk. 6 om antal møder i Kredsrådet. På nuværende tidspunkt er det 

lovpligtigt, at Kredsrådene mødes minimum 4 gange årligt. Ved en eventuel æn-

dring af retsplejeloven skal Kredsrådene selv beslutte antallet af årlige møder 

uden minimumskrav.  
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Arne Gram adspurgte borgmestrene om indvendinger til en eventuel ændring, 

samt hvorvidt det fynske Kredsråd ønsker at fjerne et minimumskrav.  

 

Kredsrådet blev enige om, at de er godt tilfredse med minimum 4 møder, og tilfø-

jede at der i 2023 er kalendersat 5 møder. Derfor vil Kredsrådet fortsætte møde-

frekvensen uagtet lovændring af retsplejeloven § 112, stk. 6.  

 

4. Orientering om fokusområder til Kredsrådets samarbejdsplan 2023 v. Lisa 

Vibe-Pedersen  

 

Lisa Vibe-Pedersen indledte punktet og orienterede om forslag til fokusområder 

til den kommende samarbejdsplan for Kredsrådet 2023. Kredsrådets samarbejds-

plan 2023 skal indeholde fokusområder, der sætter fokus på aktuelle og relevante 

problemstillinger i Fyns politikreds. Samarbejdsplanen skal også sætte en tydelig 

strategisk retning for Kredsrådets og lokalrådenes arbejde. Lisa Vibe-Pedersen 

bemærkede at samarbejdsplanen fortsat skal være dynamisk med plads til uforud-

sete emner og problemstillinger, som kan og vil opstå i 2023. Helt konkret fore-

slås fokusområderne:  

 

- Nærhed og tryghed: Der vil være fokus på forebyggende indsatser, og sær-

ligt med fokus på bl.a. unges utryghedsskabende adfærd samt børn og un-

ges digitale risikoadfærd.  

- Hensynsløs kørsel: Der vil være fortsat fokus på FIAT-projektet, der er 

den forebyggende indsats mod alkohol i trafikken, som Kredsrådet igang-

satte pr. 1. september 2022. Dertil vil der i det kommende år være ekstra 

fokus på knallertkørsel til ulempe.  

- Fælles forebyggende indsats mod radikalisering og ekstremisme blandt 

børn og unge: Der vil være fokus på opmærksomhedsindsats på skoler og 

uddannelser, således forebyggelsesmedarbejdere får rum til at opkvalifice-
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re og udbrede viden om emnet på forskellige børne- og ungdomsskoler og 

-institutioner.  

- Fælles indsats mod organiseret kriminalitet: Der vil fortsat være fokus på 

indsatser rettet mod rocker- og bandegrupperinger på tværs af kommuner 

og Fyns Politi.  

 

Lisa Vibe-Pedersen orienterede om, at Kredsrådets samarbejdsplan 2023 vil være 

klar til offentliggørelse inden udgangen af 2022. Dertil orienterede Lisa Vibe-

Pedersen om, at Fyns Politi indkalder til lokalrådsmøderne for 2023. 

 

Kredsrådet godkendte de forslåede fokusområder til samarbejdsplanen 2023, og 

Fyns Politi vil derfor påbegynde udarbejdelsen.  

 

5. Gennemgang af resultater fra analyse af kokainbeslaglæggelser i Fyns po-

litikreds v. Lisa Vibe-Pedersen  

 

Lisa Vibe-Pedersen indledte punktet og orienterede om, at antallet af kokainbe-

slaglæggelser i høj grad afhænger af politiets indsatser på området, og derfor må 

analysen betragtes som indikatorer for tendenser på området.  

 

Lisa Vibe-Pedersen præsenterede resultaterne fra den analyse, som Fyns Politi har 

udarbejdet om kokainbeslaglæggelser i Fyns politikreds. Det fremgår af analysen, 

at flest kokainbeslaglæggelser sker på beværtninger i nattetimerne. I 2020 og 2021 

var et mindre fald i antallet af beslaglæggelser, og i 2022 er antallet af beslaglæg-

gelser på nogenlunde niveau med 2019 som før COVID-19.  

 

Lisa Vibe-Pedersen orienterede om, at Fyns Politi har adspurgt over 200 elever på 

de fynske skoler og ungdomsuddannelser med henblik på deres oplevelser med 

normalisering og tilgængelighed af kokain i nattelivet. Størstedelen af de adspurg-

te unge oplever ikke kokain som normaliseret eller tilgængeligt i nattelivet. De 
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unge, der selv indtager, eller oplever, at andre unge indtager kokain, oplyser dog, 

at kokain som oftest indtages ved festlige lejligheder og primært på beværtninger.  

 

Kredsrådet tog orienteringen til efterretning. 

 

6. Nyt fra Fyns Politi v. Arne Gram 

 

Arne Gram indledte punktet og orienterede om en travl tid i Fyns Politi, med stør-

re og alvorlige sager såsom flere togulykker, bombetruslen i Svendborg, trussel 

mod Nyborg Gymnasium og den generelle krisesituation i Danmark som resultat 

af Ruslands invasion mod Ukraine. 

 

Kredsrådet tog orienteringen til efterretning. 

 

7. Nyt fra kommunerne – bordet rundt.  

 

Under dette punkt var der deltagelse fra Kommunaldirektør i Nordfyns Kommu-

ne, Morten V. Pedersen, Kommunaldirektør i Assens Kommune, Finn G. Johan-

sen, Kommunaldirektør i Kerteminde Kommune, Claus Lade og Chef for Familie 

og Forebyggelse i Middelfart Kommune, Jørn Nielsen.  

 

Odense Kommunes Stadsdirektør Stefan B. Andersen indledte punktet og præsen-

terede et forslag til styrket samarbejde på tværs af kommunerne vedr. bandeudfor-

dringer.  

 

På baggrund af Stadsdirektørens oplæg drøftede Kredsrådet muligheder for at 

etablere et forum, hvor Kommunaldirektører deler viden på rocker- og bandeom-

rådet, herunder også om værktøjer, der kan tages i brug af kommunale myndighe-

der på rocker- og bandeområdet.  
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Arne Gram kvitterede for Stadsdirektørens og Kommunaldirektørernes bidrag og 

deltagelse på kredsrådsmødet. Ingen yderligere bemærkninger.  

 

8. Bandesituationen på Fyn v. Lars Bræmhøj 

 

Lars Bræmhøj indledte punktet og orienterede om bandesituationen i Fyns politi-

kreds. Fyns Politi har fortsat fokus og indsatser på området, som har høj prioritet i 

politikredsen.   

 

Kredsrådet tog orienteringen til efterretning. 

 

9. Kriminalitetsudviklingen v. Lars Bræmhøj 

 

Lars Bræmhøj indledte punktet og orienterede om kriminalitetsudviklingen i Fyns 

politikreds. Fyns Politi har på nuværende tidspunkt en høj beholdning af sigtelser, 

som kræver mange ressourcer. Det høje antal sigtelser er til trods for, at anmeldel-

sestallet i 2022 er nogenlunde lige med anmeldelsestallet i 2021.  

 

Lars Bræmhøj orienterede om et fortsat fald i antal anmeldelser om indbrud i alle 

de ti fynske kommuner. Det er et fald, der er set de sidste par år og som ser ud til 

at fortsætte. Dertil orienterede Lars Bræmhøj, at der ses en lille stigning i antal 

anmeldelser om vold i Fyns politikreds i 2022 sammenlignet med 2021.  

 

Lars Bræmhøj bemærkede desuden, at Fyns Politi generelt fastholder en flot re-

sponstid på tværs af kommuner, når 2022 sammenlignes med 2021.  

 

Slutteligt orienterede Lars Bræmhøj om status på FIAT-projektet. I de første 2,5 

måned af projekter er 72 spiritusbilister i Fyns politikreds blevet tilbudt en op-

ringning fra en rusmiddelbehandler. Heraf har 23 takket ja til tilbuddet, hvilket 

svarer til ca. en tredjedel.  
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Kredsrådet tog orienteringen til efterretning. 

 

10. Eventuelt 

 

Arne Gram kvitterede for det gode samarbejde i Kredsrådet i 2022 og ser frem til 

kredsrådsmøderne i 2023.  

 

Arne Gram orienterede til slut om, at Kriminalistforeningen d. 22. november af-

holdte en temadag om Ungdomskriminalitetsnævnet (UKN). Temadagen viste 

bl.a., at kendskabet til UKN med fordel kan styrkes i de relevante forvaltninger i 

kommunerne. 

 

11. Næste møde  

 

Næste kredsrådsmøde afholdes i Odense Kommune den 21. februar 2023.  


